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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Polt Péter, legfőbb ügyész 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: " Hol veszett el 3 milliárd forint az elcserélt Vodafone-
részvények értékéből? Ön szerint csökken-e a nemzeti vagyon értéke, ha 128,7 milliárd forint 
értékű Vodafone részvényeket 125,7 milliárd forint értékű részvényekre cseréli az állam? " 

Tisztelt Legfőbb Ügyész Úr!

 

Az állami tulajdonban álló Corvinus Nemzetközi Befektetési Zrt., valamint a 4iG Nyrt és annak
leányvállalata  az  Antenna  Hungária  Zrt.  2023.  januárjában  megvásárolták  a  Vodafone
Magyarország Zrt. 100%-os tulajdonrészét. Az adásvételi szerződés aláírására 2023. január 8-án, az
adásvételi  folyamat  zárására  2023.  január  31-én,  az  új  tulajdonosok  részvénykönyvbe  történő
bejegyzésére 2023. február  9-én került  sor.  Az ügylet  vételára  – a  közzétett  tőzsdei  tájékoztató
szerint – 660 Mrd forint volt.

 

2023.  márciusában  a  Corvinus  Nemzetközi  Befektetési  Zrt.  és  az  Antenna  Hungária  Zrt.
csereszerződést kötött egymással, amelynek keretében a Corvinus Nemzetközi Befektetési Zrt.  a
Vodafone Magyarország Zrt-ben fennálló 49%-os tulajdonrészéből 19,5%-nyi részvényt átadott az
Antenna Hungária Zrt-nek, amelyért cserébe az Antenna Hungária Zrt. átadta a TMT Hungary B.V.
és a TMT Hungary Infra B.V. 250-250 darab részvényét, amely részvények egyúttal a YETTEL-
CETIN társaságok 25%-os közvetett tulajdonrészét is megtestesítik. 

 

Az ügylet után az állami Vodafone részesedés 29,5%-ra csökkent, a 4iG részesedése 70,5%-ra nőtt.
Nagy  Márton  gazdaságfejlesztési  miniszter  azt  írta  korábban
(https://www.parlament.hu/irom42/03319/03319-0001.pdf ),  hogy  a  két  részvénycsomag  értéke
megegyezik.



 

A  csereszerződés  megismerése  érdekében  közérdekű  adatigénylést  nyújtottam  be,  amelyet  a
Corvinus Nemzetközi Befektetési Zrt. elutasított, jelenleg adatkiadási per van folyamatban.

 

Az  adatkiadás  érdekében  indított  közérdekű  adatigénylési  perben  a  Corvinus  Nemzetközi
Befektetési  Zrt.  ellenkérelméből  kiderült,  hogy a Vodafone Magyarország Zrt.  csereszerződéssel
érintett részvénycsomagjának a csereszerződés során figyelembe vett értéke nem egyezik meg az
egy hónappal korábban az állam általi vásárláskori értékkel, és az kisebb értékkel került figyelembe
vételre.

 

A Vodafone  Magyarország  Zrt.  19,5%-os  részvénycsomagjának  értéke  a  2023.  január 8-i
adásvételi szerződés szerinti vételár alapján 128,7 Mrd forint volt.

 

Nagy Márton gazdaságfejlesztési miniszter ezzel szemben 2023. február 2-án (tehát a Corvinus
és az Antenna Hungária tulajdonosi jogainak a Vodafone Magyarország Zrt. részvénykönyvébe való
bejegyzése előtt) arra utasította a Corvinus Nemzetközi Befektetési Zrt. vezérigazgatóját, hogy
szerezze  meg  a  Yettel  részvényeket  úgy,  hogy  a  Corvinus  Nemzetközi  Befektetési  Zrt.  „a
részesedés  megszerzésének  fedezetét  a  Vodafone Magyarország Távközlési  Zártkörűen  Működő
Részvénytársaságban fennálló 49%-os részesedése terhére biztosítsa akként, hogy a részesedésből
19,5%-ot, 125 700 000 000,- Ft értékben csere jogcímen ruházzon át”.

 

A Vodafone Magyarország Zrt. részvényeinek érték alatti cseréjére egyelőre nincs magyarázat. Nem
tűnik életszerűnek ugyanis, hogy egy zártkörűen működő részvénytársaság részvényértékében ilyen
mértékű csökkenés álljon be néhány hét alatt.

Felmerülhet, hogy a Vodafone Magyarország Zrt. 2023. januári adásvételi szerződésében megjelölt
vételár  és  cégértékelés  nem volt  reális,  vagy éppen Nagy Márton gazdaságfejlesztési  miniszter
hibázott a 19,5%-os csomag értékének kiszámítása során. Bármelyik eset fennállása ugyanakkor
jelentős további kérdéseket vetne fel.

 

Tény azonban, hogy a nemzeti vagyonban legalább 3 Mrd forint veszteség keletkezett  azzal,
hogy valós értékénél alacsonyabb áron értékesített részvényeket a Magyar Állam.

 

 

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Legfőbb Ügyész Urat:
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1. Hol veszett el 3 milliárd forint az elcserélt Vodafone részvények értékéből?

2. Érte-e kár a Magyar Államot a Vodafone-részvények cseréjével?

3. Szabályos volt-e Ön szerint, hogy Nagy Márton gazdaságfejlesztési miniszter a Vodafone
részvények  értékét  alacsonyabb  szinten  határozta  meg,  mint  a  2023.  januári  adásvételi
szerződés szerinti ár?

4.  Fenntartja-e  a  K/3409.  számú  kérdésemre  adott  válaszát,  amely  szerint  a  túlárazott
vásárlással nem sérült a közérdek?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Tóth Bertalan
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